

***ACTIVITATEA DIPLOMATICĂ A LUI DUILIU ZAMFIRESCU, ÎN  
CALITATEA SA DE DELEGAT AL ROMÂNIEI LA COMISIA  
EUROPEANĂ A DUNĂRII***

***THE DIPLOMATIC ACTIVITY OF DUILIU ZAMFIRESCU,  
IN HIS QUALITY OF ROMANIAN DELEGATE AT THE  
EUROPEAN COMMISSION OF THE DANUBE***

*Ștefan STANCIU*

The well-known Romanian writer, Duiliu Zamfirescu, was involved in diplomacy starting with the 4-th of July 1885, being first class legation attache, attache at the legation in Rome (1888-1892), in Athens, general secretary at the Foreign Office. During 1909-1918, he was the Romanian delegate at the European Commission of the Danube.

In this last function, Duiliu Zamfirescu proved a wide and realistic vision; confronted with different problems, he promoted the interests of the Romanian State. He was a clever diplomat, uncompromising when needed, being an expert in naval legislation problems. He was fully aware of the economical and strategic importance of the Danube.

The research is essentially based on the official statements and reports of Duiliu Zamfirescu, owned by the National Archives of Galați County, documents still unpublished.

***DUILIU ZAMFIRESCUS DIPLOMATISCHE TÄTIGKEIT ALS  
DELEGIERTE VON RUMÄNIEN BEI DER EUROPÄISCHEN  
KOMMISSION DER DONAU***

Duiliu Zamfirescus becannter rumänischer Schiftsteller, trat die rumänische Diplomatic am 4 Juli 1885 als Botschaftsrat, in Rom (1888-1892), in Athen Beneralsekretar in Außenministerium Delegierte bei der Europäischen Kommission der Donau.

Mit besonderen diplomatischen Föhigkeiten mit eigener Vision in Konfrontationen mit verschiedenen Problemen unterstützte Duiliu Zamfirescus die Interesser des Rumänischen Staates, bewies Weitsicht, gute Orientierung in europäischen diplomatischen Beziehungen und war ein guten Experte in der Schiffsgesetzgebung Er schätzte mit Richtigkeit die wirtschaftliche und strategische Wichtigkeit der Donau.

Informationquellen und verwendete Dokumentation für diesen Teil seiner Tätigkeit stehen noch nicht veröffentlicht in Nationalnicht veröffentlicht in Nationalarchiven der Staat Galatz.